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> Retouradres Postbus 20301 2500 EH  Den Haag 

 
 

De (waarnemend) President van de Algemene Rekenkamer 

De heer drs. E. Irrgang 

Lange voorhout 8 

2500 EA  Den Haag 

 

 

 

Datum 26 april 2023 

Onderwerp Bestuurlijke reactie Verantwoordingsonderzoek JenV 2022 

 

 

 

 

Geachte heer Irrgang, 

 

Op 12 april 2023 heeft u mij de resultaten van het VO 2022 voor het ministerie 

van Justitie en Veiligheid doen toekomen. Uw oordeel dat mijn ministerie zich in 

2022 opnieuw heeft ingezet om meerjarige problemen in de bedrijfsvoering op te 

lossen, stemt mij tevreden. Daarnaast verheugt het mij dat u concludeert dat 

mijn ministerie in samenwerking met gemeenten erin slaagt om snel te handelen 

ten tijde van crises, in het bijzonder de opvang van Oekraïense ontheemden, en 

in 2022 een constructieve bijdrage heeft geleverd aan de cyberweerbaarheid via 

het Security Operations Center van de Justitiële ICT Organisatie.  

U constateert echter dat de ingezette verbeteracties op de onderdelen afpakketen 

en prestatieverklaringen DJI maar moeizaam tot aantoonbare resultaten leiden, 

waardoor u deze als onvolkomenheden blijft aanmerken. Tevens merkt u het 

risicobeheer van de forensische zorg door DJI aan als een nieuwe onvolkomenheid 

en ziet u een aantal risico’s en aandachtspunten in de bedrijfsvoering. Graag ga ik 

in deze reactie, mede namens de minister voor Rechtsbescherming en de 

staatssecretaris van Justitie en Veiligheid, in op de drie onvolkomenheden, enkele 

van de gesignaleerde aandachtspunten en uw onderzoek naar de resultaten van 

mijn beleid. Uw onderzoek naar de financiële verantwoordingsinformatie geeft mij 

geen aanleiding tot een reactie.  

 

Bedrijfsvoering 

Afpakketen 

Ik kan mij deels vinden in uw aanbeveling dat ik, gebruikmakend van mijn 

wettelijke bevoegdheden ten aanzien van het OM, strakker moet sturen op de 

verbetering van de afpakketen. Deze aanbeveling houdt namelijk onvoldoende 

rekening met de afhankelijkheid van het OM van andere partijen bij de oplossing 

van de problematiek. Dit vraagt om een versterkte samenwerking in de keten, 

waarbij het van belang is dat alle partijen hun eigen taken uitvoeren vanuit hun 

verantwoordelijkheid, maar ook dat er vanuit een gezamenlijk en algemeen 

belang wordt samengewerkt. Een sterke sturing, vanuit mijn rol, op al deze 

partijen kan hieraan bijdragen. Het Coördinerend Beraad Afpakketen, onder 

 
 

Directie Financieel-

Economische Zaken 
  

Turfmarkt 147 

2511 EX  Den Haag 

Postbus 20301 

2500 EH  Den Haag 

www.rijksoverheid.nl/jenv 
  

  

Projectnaam 

Verantwoordingsonderzoek 

2022 AR 
  

Ons kenmerk 

4626278 
  

Bij beantwoording de datum 

en ons kenmerk vermelden. 

Wilt u slechts één zaak in 

uw brief behandelen. 

 

 

 

 



 
 

 

  

 Pagina 2 van 4 

   

 

 

Directie Financieel-

Economische Zaken
  

 

Datum 

26 april 2023 
 

Ons kenmerk 

4626278 

 

 

 

voorzitterschap van de directeur-generaal Ondermijning, is daar een belangrijk 

vehikel in.  

 

Het OM heeft in 2022 maar ook in eerdere jaren, gestructureerd gewerkt aan het 

beheer van waardebeslag en de verbetering van de executie van 

ontnemingsmaatregelen. Voor waardebeslag is het gehele verbeterplan afgerond 

in 2022 en wordt er JenV-breed alleen nog gewerkt aan een nieuw 

beslaginformatiesysteem. Ik zal de ontwikkeling daarvan scherp volgen. Met 

betrekking tot de tijdigheid van executie van de ontnemingsmaatregelen ben ik 

het met u eens dat deze nog verbetering behoeft. Het OM werkt hiertoe 

momenteel aan het ontwikkelen van exceptierapportages en monitoring controls 

in afstemming met ketenpartners. De effecten hiervan zullen naar verwachting 

geleidelijk zichtbaar worden in 2023.  

 

Prestatieverklaringen DJI 

Ik herken de door u geconstateerde problematiek rondom prestatieverklaringen. 

Zoals u aangeeft zijn in 2022 de juiste verbeteringen bij DJI in gang gezet en 

zullen de resultaten hiervan in 2023 blijken. Prestatieverklaringen zijn binnen 

JenV een blijvend aandachtsgebied. Prestatieverklaarders worden in 2023 

wederom in de eerste lijn geïnformeerd over de juiste onderbouwingen en tevens 

wordt de controle hierop geïntensiveerd.  

 

Risicobeheer forensische zorg 

Ik deel uw mening dat de overgang naar het zorgprestatiemodel (ZPM) gevolgen 

heeft gehad voor de tijdige verantwoording van forensische zorguitgaven. Ik 

betreur dat als gevolg van ICT-problemen bij de verschillende zorgleveranciers  

onzekerheden ontstonden en extra (controle)werkzaamheden binnen DJI 

noodzakelijk zijn geweest. Deze problemen worden naar verwachting nog dit jaar 

opgelost. Om verder zicht te krijgen op de juistheid en rechtmatigheid van de 

binnen het boekjaar gefactureerde kosten zal DJI horizontaal toezicht invoeren. 

Het streven is om de komende jaren 80% van de totale uitgaven aan forensische 

zorg via horizontaal toezicht te controleren. 

 

Bekostiging JenV-agentschappen 

Naast de drie bovenstaande onvolkomenheden in de bedrijfsvoering noemt u een 

aantal risico’s en aandachtspunten. Daarbij gaat u allereerst in op de risico’s die 

voortvloeien uit de bekostiging van agentschappen voor de taakuitvoering. Uw 

conclusie ten aanzien van de bekostiging van vier JenV-agentschappen dat 

begrotingsmutaties gedurende de begrotingsuitvoering het gevolg zijn van niet 

realistisch begroten deel ik niet. De ramingen van de productieomvang die ten 

grondslag liggen aan de ontwerpbegroting zijn gebaseerd op actuele 

ramingsmodellen en informatie. Inherent aan het begrotingsproces is dat deze 

informatie niet altijd meer actueel is op het moment dat de ontwerpbegroting aan 

het parlement wordt voorgelegd en de begrotingsuitvoering van start gaat. Verder 

wijs ik erop dat de loon- en prijsbijstelling bij de ontwerpbegroting al 

gereserveerd staat op de aanvullende post van de rijksbegroting. Derhalve 

kunnen mutaties uit hoofde daarvan niet als extra beschouwd worden.  

 

De directe relatie die u legt tussen tekorten van agentschappen gedurende de 

begrotingsuitvoering en realisatie enerzijds en de kwaliteit van de taakuitvoering 

anderzijds herken ik ten dele. Ik werk dan ook met alle betrokkenen verder aan 

een meer stabiele financiering van agentschappen. Het doel van een dergelijke 

financiering is een nauwere aansluiting bij de maatschappelijke opgave en meer 
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focus op de lange termijn. De concrete uitwerking hiervan zou komend jaar 

onderwerp van verder gesprek kunnen zijn tussen uw en mijn medewerkers. Wel 

wil ik erop wijzen dat het agentschapsmodel uitgaat van sluitende begrotingen. 

Fluctuaties in de kosten gedurende de begrotingsuitvoering komen tot uiting in 

het exploitatiesaldo die vervolgens ten laste of ten gunste van het eigen 

vermogen worden gebracht. Fluctuaties in de aantallen worden het volgende jaar 

met het departement afgerekend.  

 

Algoritme voor risicotaxatie (Ritax) in jeugdstrafrecht 

De beheersmaatregelen rond het algoritme Ritax merkt u aan als aandachtspunt. 

Daarbij weegt u in positieve zin mee dat mijn ministerie in 2022 al is gestart met 

het uitvoeren van een nieuwe DPIA. U spreekt de verwachting uit dat hierin een 

aantal zaken goed wordt uitgewerkt. Ik neem uw aanbevelingen ter harte en zal 

middels de DPIA meer duidelijkheid verschaffen over doel en doelmatigheid, over 

het gebruik van profilering en over verantwoordelijkheden en grondslagen 

omtrent de verwerking van persoonsgegevens. Inmiddels zijn deze acties met 

voorrang in gang gezet.  

 

Beleidsresultaten 

Subsidie RefugeeHomeNL 

Ik ben blij met uw constatering dat het gevoerde beleid om particuliere opvang 

gecoördineerd te krijgen toereikend is geweest. Voor mijn ministerie was de 

belangrijkste reden om RefugeeHomeNL de particuliere opvang te laten 

organiseren om opvang bij particulieren op een veilige manier mogelijk te maken 

en om misstanden zoals uitbuiting en mensenhandel tegen te gaan. Deze regeling 

is onder grote druk tot stand gekomen waardoor doelstellingen niet voldoende 

meetbaar en kwantitatief zijn geformuleerd.  

  

Ten aanzien van uw constatering dat in 2022 aanzienlijk minder ontheemden zijn 

ondergebracht bij gasthuishoudens dan verwacht, merk ik op dat het huisvesten 

van hoge aantallen ontheemden niet het doel van de inzet van RefugeeHomeNL 

was. Daarbij komt dat deze situatie zonder precedent is en er dus geen goede 

inschatting te maken viel van het mogelijke aanbod, de geschiktheid daarvan en 

de vraag die er naar deze vorm van opvang zou zijn bij de ontheemden.  

  

Daarnaast plaatst u een kanttekening bij het feit dat er voor de 10% van de 

verwachte plaatsingen bij gasthuishoudens bijna 50% van het subsidiebedrag is 

benut. Hierbij wijs ik u erop, dat u in uw constateringen geen rekening houdt met 

het gegeven, dat RefugeeHomeNL veel capaciteit en middelen heeft ingezet om 

de aangeboden particuliere opvang te beoordelen op geschiktheid en veiligheid. 

Slechts 16% van het aanbod kwam door de selectie. Desondanks constateert u 

dat de opvang via RefugeeHomeNL kostenbesparend is in vergelijking met de  

gemeentelijk opvang. Derhalve zijn de ingezette middelen doelmatig besteed. 

 

Andere beleidsresultaten 

Ten aanzien van de twee andere onderdelen van het beleid van mijn ministerie 

die u heeft onderzocht merk ik allereerst op dat uw oordeel over de regeling voor 

rechtsbijstand voor gedupeerde toeslagenouders mij tevreden stemt. Ik begrijp 

dat uw oordeel betrekking heeft op de voorbereiding en eerste uitvoering van de 

regeling maar dat het helaas te vroeg is voor een oordeel over de effectiviteit van 

de regeling. 
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Met betrekking tot uw onderzoek naar de middelen uit het coalitieakkoord voor 

inlichtingendiensten en de NCTV wil ik alleen opmerken dat de onderuitputting die 

u constateert in het eerste jaar van een kabinetsperiode niet uitzonderlijk is.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

De Minister van Justitie en Veiligheid, 

 

 

 

 

Dilan Yeşilgöz-Zegerius 


